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REVISTA PRESEI 
 

 Sindicaliştii Sanitas, negocieri, astăzi, la Ministerul Sănătăţii. Huşanu: Dacă nu se rezolvă situaţia, intrăm în 
grevă 
Sindicaliştii Sanitas se vor întâlni, miercuri, cu reprezentanţii Ministerului Sănătăţii, pentru a analiza regulamentul 
de sporuri, după ce săptămâna trecută, în urma unui miting din faţa Guvernului, spuneau că veniturile angajaţilor 
din Sănătate ar putea să nu mai scadă de luna viitoare. 
„Miercuri aşteptăm să se întâmple ceea ce ne aşteptăm de peste un an de zile, să înţeleagă că trebuie eliminat 
plafonul de 30% şi să reîncerce aducerea unui nou regulament de sporuri, astfel încât spitalele de gradul 1 şi 
spitalele de urgenţă să beneficieze de sporurile cele mai mari şi de acolo să meargă către spitalele orăşăneşti sau 
comune”, a declarat, pentru agenţia de presă MEDIAFAX, preşedintele Federaţiei Sanitas Bucureşti, Viorel 
Huşanu. 
Totodată, Huşanu a spus că speră că la negocierile de miercuri vor fi prezenţi şi reprezentanţii ministerelor Muncii 
şi Finanţelor. 
„Cu Sorina Pintea ne-am tot întâlnit. Eu sper să vină şi cineva de la Ministerul Muncii şi de la Ministerul de 
Finanţe. Din punctul meu de vedere, Sorina Pintea a înţeles situaţia şi eventual ne susţine, dar dacă în ansamblu, 
Guvernul nu vrea să rezolve problema, degeaba ne întâlnim doar cu Pintea. (...) Dacă nu se rezolvă situaţia, ne 
vom menţine calendarul de grevă”, a adăugat Viorel Huşanu. 
Aproximativ 10.000 de angajaţi din sănătate au protestat, săptămâna trecută, în faţa Guvernului, nemulţumiţi de 
reducerile salariale cauzate de plafonarea sporurilor. 
Sindicaliştii reamintesc că dacă nu se va rezolva problema veniturilor, atunci vor începe o grevă de avertisment, 
pe 7 mai, şi grevă generală pe data de 11 mai. Aceştia susţin că sunt scăderi salariale în domeniu cuprinse între 
500 şi 1.100 de lei. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Gărzile medicilor ar putea fi scoase din categoria sporurilor plafonate 
Premierul Viorica Dăncilă a spus, într-un interviu difuzat luni seară la România TV, că în urma discuţiilor de la 
Guvern cu managerii de spitale a fost aprobat un set de măsuri care vor fi luate de către Executiv, între care plata 
suplimentară pentru gărzi sau posibilitatea ca utilităţile spitalelor să fie plătite de către administraţia locală. 
Premierul spune că în acestă săptămână vor avea loc discuţii cu sindicatele, astfel încât până la 15 mai nimeni să 
nu aibă venituri mai mici de 20% peste venitul din decembrie 2016, transmite News.ro. 
Ea a spus că una dintre măsurile care ar putea detansiona situaţia în sistemul sanitar este plata suplimentară 
pentru gărzi şi scoaterea acestei activităţi din categoria sporurilor plafonate la 30%, relatează News.ro. 
Alte măsuri ar fi ca raportarea procentului de 30% să se facă la întreg sistemul, indiferent dacă ordonatorul 
principal de credite al unităţii medicale este Ministerul Sănătăţii, Consiliul Local sau Consiliul Judeţean şi 
posibilitatea ca plata utilităţilor spitalelor să fie făcută de către ordonatorul de de credite, respectiv administraţia 
locală. 
Măsurile vor fi discutate în această săptămână cu sindicatele, „astfel încât până la 15 mai nimeni să nu aibă 
venituri mai mici de 20% peste venitul din decembrie 2016”, a subliniat Viorica Dăncilă. 
Câteva mii de angajaţi din sănătate au protestat, joi, în Piaţa Victoriei, iar reprezentanţii Federaţiei Sanitas au 
anunţat că în 7 mai va fi declanşată o grevă de avertisment, iar în 11 mai este programată o grevă generală, din 
cauza „haosului din sănătate”, unde unele venituri au scăzut cu până la 1.300 de lei în urma aplicării salarăzării 
unitare. 
Liderul federaţiei Sanitas, Leonard Bărăscu, a declarat, joi, după discuţiile care au avut loc la Guvern pe tema 
sporurilor şi a protestelor, în timp ce în Piaţa Victoriei mii de sindicalişti scandau împotriva Executivului, că li s-a 
transmis că există o soluţie, care nu a fost însă prezentată, dar care se regăseşte în materialul propus de 
managerii de spitale, vestea bună fiind că se doreşte ca în mai salariile să nu mai fie mai mici decât nivelul din luna 
februarie. El a precizat însă că va fi menţinut calendarul protestelor. 
(Sursa: Romania TV) 
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 Comisia specială pentru legile justiţiei îşi reia miercuri activitatea: în dezbatere, modificarea Codului penal, a 
celui de procedură penală şi a Codului de procedură civilă 
Comisia specială pentru legile justiţiei, condusă de Florin Iordache, se reuneşte, miercuri, pentru a dezbate 
modificarea Codului penal, a Codului de procedură penală dar şi a Codului de procedură civilă, şedinţa fiind 
programată să înceapă la ora 12.00. 
Potrivit ordinii de zi, după vacanţa de 1 mai, parlamentarii care fac parte din Comisia specială pentru legile justiţiei 
vor dezbate asupra iniţiativelor legislative de modificare a Legii nr. 286/2009 privind Codul penal, Legii nr. 
135/2010 privind Codul de procedura penală şi Legii nr. 134/2010 privind Codul de procedură civilă. 
Florin Iordache a negat recent că vreo modificare adusă Codurilor Penale l-ar viza direct pe liderul PSD, Liviu 
Dragnea, susţinând că aceste pachete de legi sunt făcute pentru întreaga societate. În plus, el a susţinut că 
articolul privind neglijenţa în serviciu a fost abrogat deoarece se amesteca cu abuzul în serviciu, iar acesta din 
urmă ar trebui adoptat fără prag valoric. 
În cadrul dezbaterii asociaţiile profesionale vor putea depune amendamente, urmând ca membrii comisiei să 
decidă dacă le vor susţine sau nu. 
„Toţi cei interesaţi să poată participa şi pe de altă parte să depună amendamente. Eu v-aş propune să spuneţi pe 
cine trebuie să invităm. Să invităm din partea CSM, secţia judecători şi procurori ÎCCJ, PÎCCJ; Asociaţia Maistraţilor, 
Forumul Judecătorilor care ne-a trimis o solicitare, Coaliţia românilor, Uniunea Naţională a Barourilor, 
reprezentanţi ai mediului academic. Din punctul meu de vedere, trebuie să fim deschişi. Iar ca mod de lucru, 
începând cu data de 2 mai să începem dezbaterile în Comisie", le-a propus Florin Iordache, preşedintele comisiei, 
colegilor săi înainte de vacanţă. 
Deputatul USR Ion Stelian a propus ca perioada de consultare publică să fie cuprinsă între două săptămâni şi 30 de 
zile. 
"Noi facem solicitarea ca partidul nostru să facă invitaţii din mediul academic", a spus Stelian. 
Întrebat de Cătălin Predoiu de la ce texte se pleacă şi care este situaţia, Florin Iordache a răspuns: "Ţinând cont că 
cele două, Codul Penal şi de Procedură Penală, sunt cele mai complete şi conform regulamentului şi procedurile 
parlamentare, în iniţiativele care vor primi raportul de adoptare cuprindem şi amendamentele Ministerului 
Justiţiei". 
"Nu ştim cine face amendamentele de la Ministerului Justiţiei. Să trimitem invitaţii la cele patru facultăţi de drept 
penal din ţară, deoarece ei au expertiză în acest sens", a replicat Predoiu. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Lia Olguţa Vasilescu, ministrul Muncii: Numărul real de angajaţi din România este mult mai mare decât cel din 
Revisal 
Ministrul Muncii, Lia Olguţa Vasilescu, a declarat, marţi, că numărul angajaţilor din România este mult mai mare 
decât cel de peste şase milioane, pe care îl arată aplicaţia Revisal, întrucât în Registrul de evidenţă a salariaţilor nu 
sunt incluşi şi funcţionarii publici. 
„Am văzut că prezentaţi ca fiind numărul real de persoane angajate, 6.300.000. Este mai mare. Noi luăm aceste 
cifre din Revisal, dar în Revisal nu sunt funcţionarii publici, nu sunt cei din Armată, Poliţie. Sunt foarte multe 
categorii care nu apar în Revisal, deci numărul de angajaţi din România este mai mare de 6.300.000. (...) Avem o 
problemă uriaşă în construcţii. Şomajul real calculat de noi, cu cifre exacte (...),este 3,9%. Este foarte mic. (...) 
Şantierele sunt goale în construcţii: vin, stau o lună-două, se formează, se califică la locul de muncă şi pleacă în 
străinătate”, a declarat ministrul Muncii, la Antena3. 
Lia Olguţa Vasilescu a mai spus că, deşi îşi doreşte ca românii să lucreze în ţara noastră, mulţi angajatori vor 
muncitori din afara Uniunii Europene. 
„Trăim în România, vreau să vină românii în România, dar e o presiune foarte mare. Am dezvoltat tot felul de 
programe, inclusiv cu Ministerul pentru Românii de Pretutindeni. (...) Avem o lege care spune că dacă vrei să iei un 
lucrător din afara UE, din Sri Lanka, trebuie să îi dai salariu mediu pe economie. La modă e acum Vietnam, Sri 
Lanka, asta cer patronii, muncitori de acolo. Eu le-am spus să le dea românilor salariul mediu”, a completat 
Vasilescu. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Lider al PSD, ATAC la Klaus Iohannis, după ce preşedintele a cerut DEMISIA premierului 
Preşedintele Klaus Iohannis este în campanie electorală, declară vicepremierul Paul Stănescu, potrivit căruia şeful 
statului ”a coborât de pe bicicletă şi a făcut nişte declaraţii nefericite”. 
Vicepremierul Paul Stănescu a declarat, marţi, la Slatina, că declaraţiile preşedintelui Iohannis prin care a cerut 
demisia premierului Viorica Dăncilă sunt ”nefericite”. 
Potrivit liderului PSD Olt, preşedintele Klaus Iohannis ar trebui să reprezinte toţi românii, nu doar o anumită parte. 
”Din păcate, preşedintele nostru, Iohannis - şi ar trebui să fie preşedintele tuturor - este în campanie electorală. A 
coborât de pe bicicletă, a făcut nişte declaraţii nefericite, după aceea a făcut alte declaraţii tot nefericite. Cred că 
ar trebui să ne reprezinte pe toţi, până la urmă, pe toţi românii, nu doar o anumită parte. Sper să-şi revizuiască 
atitudinea şi până la urmă contează ce se întâmplă cu ţara noastră, nu cu anumite persoane. Funcţiile sunt 
trecătoare pentru toţi oamenii politici şi cred că ar trebui să se gândească la români şi la România atunci când 
face astfel de declaraţii”, a afirmat Stănescu. 
Klaus Iohannis a cerut, vineri, demisia premierului Viorica Dăncilă, spunând că îi retrage încrederea, în condiţiile în 
care au trecut aproximativ trei luni de la învestire şi a constatat că Dăncilă ”nu face faţă poziţiei de prim-ministru”. 
În replică, Viorica Dăncilă a declarat că nu are niciun motiv să demisioneze, considerând că afirmaţiile şefului 
statului nu îşi aveau rostul. Ulterior, premierul a spus că îşi propune să ducă mai departe implementarea 
programului de guvernare şi că "viaţa merge înainte". 
(Sursa: Mediafax) 
 

 PNL a sesizat Curtea Constituţională cu privire la înfiinţarea Comisiei speciale pentru legile securităţii 
PNL a depus la CCR sesizarea de neconstituţionalitate în privinţa hotărârii Parlamentului de înfiinţare a Comisiei 
speciale pentru legile securităţii naţionale, potrivit unui comunicat transmis, marţi, către MEDIAFAX. 
„Între considerentele sesizate Curţii Constituţionale se numără lipsa de claritate şi precizie a obiectivului definit al 
comisiei speciale, fapt care generează impredictibilitate cu privire la procedura de legiferare, restrângerea 
competenţelor prevăzute comisiilor parlamentare permanente de a dezbate proiecte din domeniul de analiză 
alocat acestora, generarea unei neclarităţi asupra ordinii de sesizare a camerelor Parlamentului, încălcarea 
prevederilor constituţionale privitoare la iniţierea propunerilor legislative, îngrădirea accesului mass-media la 
lucrările comisiei speciale”, potrivit comunicatului de presă transmis de PNL către MEDIAFAX. 
PNL susţine că Hotărârea Parlamentului nr.19 din 18 aprilie 2018 pentru constituirea Comisiei speciale comune a 
Camerei Deputaţilor şi Senatului privind analizarea şi actualizarea cadrului normativ cu incidenţă în domeniul 
securităţii naţionale, este neconformă cu prevederile art. 1 alin. (5), art. 31, art. 61, art. 64 alin. (4), art. 68 şi art. 
74 alin. (1) şi (4) din Constituţia României. 
Liberalii susţin că Hotărârea Parlamentului nr. 19/2018 vizează aspecte ce ţin de organizarea şi funcţionarea unei 
autorităţi de rang constituţional şi afectează valorile, regulile şi principiile constituţionale stabilite de art. 1 alin. 
(5) şi art. 64 alin. (4) din Constituţia României. 
PNL afirmă în sesizarea înaintată CCR că nu este clar dacă această Comisie specială „avizează acte normative 
complexe”, aflate în prezent în procedură parlamentară „elaborează propuneri legislative” sau doar analizează 
cadrul normativ actual în domeniul securităţii naţionale. 
„Instituirea în beneficiul Comisiei speciale a acestei competenţe generale de a examina, modifica şi completa 
toate actele normative cu incidenţă asupra securităţii naţionale încalcă principiul bicameralismului, eliminând din 
competenţa comisiilor permanente ale Camerei Deputaţilor şi Senatului, aşa cum este aceasta stabilită pe cale 
regulamentară, dezbaterea iniţiativelor şi proiectelor legislative existente sau viitoare cu incidenţă într-un întreg 
domeniu de reglementare ce ţinea de competenţa lor exclusivă. Formularea contradictorie de la art. 1 din 
Hotărârea Parlamentului nr. 19/2018 conduce la restrângerea competenţei comisiilor permanente ale celor două 
Camere prin transferarea unui domeniu esenţial din competenţa acestora către o Comisie specială”, afirmă PNL, 
potrivit sursei citate. 
Liberalii mai spun şi că Articolul 3 din Hotărârea Parlamentului nr. 19 din 18 aprilie 2018 încalcă art. 68 şi art. 31 
din Constituţia României. 
„Din formularea adoptată de către Parlament a art.3 din Hotărâre reiese în mod vădit şi explicit intenţia 
Legiuitorului de a îngrădi exclusiv accesul mass-media la lucrările şedinţei şi de a încălca dreptul cetăţenilor de a 
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avea acces la informaţii de interes public şi nu conferirea unui caracter secret al şedinţelor comisiei, neprevăzând 
nicio situaţie în care la şedinţele comisiei accesul publicului să fie restricţionat”, spun liberalii. 
Plenul reunit al Camerei Deputaţilor şi Senatului a adoptat, miercuri, 18 aprilie, înfiinţarea Comisiei speciale 
pentru modificarea Legilor din domeniul siguranţei naţionale, forul legislativ putând şi iniţia propuneri legislative 
în domeniul securităţii naţionale. Preşedintele acestei comisii este Claudiu Manda. 
Înfiinţarea comisiei pentru legile siguranţei naţionale a fost anunţată la sfârşitul lunii ianuarie de liderul PSD, Liviu 
Dragnea. Preşedintele PSD spunea că este vorba de circa 15 legi care vizează domeniul. La rândul său, 
preşedintele Klaus Iohannis a susţinut, într-o declaraţie ţinută la Parlament, după participarea la Summitul 
Parlamentar al Formatului Bucureşti (B9), că este evident că securitatea naţională este o temă atât de importantă 
încât ea nu poate fi ocupată de o singură instituţie, precizând că şi în Constituţie toate instituţiile mari au un rol în 
asigurarea securităţii naţionale, începând de la preşedinte, la CSAT, la Parlament, la Guvern şi binenţeles la 
entităţuile de specialitate - armată, servicii şi aşa mai departe. 
”În acest sens, cred că este important să înţelegem că orice demers făcut de vreuna dintre aceste părţi pentru a 
schimba sau a îmbunătăţi cadrul general are nevoie de colaborarea tuturor celorlalţi. În acest context, sigur, 
teoretic, sunt imaginabile două scenarii. Un scenariu ar fi ca un PSD dornic să ocupe toate instituţiile statului, să le 
acapareze, să forţeze schimbări ale legislaţiei în domeniul securităţii naţionale, în sensul unui control politic, fără 
să colaboreze cu Preşedinţia, fără să colaboreze cu CSAT, fără să colaboreze cu armata, cu serviciile. Acesta este 
un scenariu prost”, a declarat preşedintele Iohannis. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Milioane de români sunt vizați! Lia Olguța Vasilescu a făcut anunțul serii 
Milioane de români sunt vizați! Ministrul Muncii și Justiției Sociale, Lia Olguța Vasilescu, a făcut anunțul serii!  
Prezentă în platoul unui cunoscut post de televiziune, Olguța Vasilescu a venit cu noi informații despre mult 
așteptata Lege a pensiilor. 
Ministrul Vasilescu susține că aceasta va „ieși destul de repede” și că era gata de la 1 octombrie 2017. 
„Noi am finalizat legea. Nu mai vreau să vorbesc despre această lege, până când aceasta va fi urcată pe site. Ea va 
ieși destul de repede, pentru că suntem pe final cu simulările. Vreau să mă consult cu cât mai multă lume care 
știe despre ce vorbește. 
Legea pensiilor nu este ușoară. Noi am vrut să nu ne mai grăbim, noi am avut-o gata de la 1 octombrie. Nivelul de 
așteptare este uriaș. Legea este trecută ca prioritate de Guvern pe agenda noastră”, a declarat Olguța Vasilescu, 
în emisiunea „Punctul de întâlnire”, de la Antena 3. 
(Sursa: Antena 3) 
 

 Viorica Dăncilă: Se vor face stadioanele Giuleşti, Dinamo, Rapid şi Giuleşti 
Premierul Viorica Dăncilă a declarat, luni seară, la România TV, că Guvernul va finaliza pentru Euro 2020 toate cele 
trei stadioane - Dinamo, Rapid şi Giuleşti. Dăncilă a revenit şi a precizat că cel de-al treilea stadion este cel de la 
Arcul de Triumf, după ce moderatorul i-a atras atenţia că Rapid şi Giuleşti înseamnă acelaşi lucru. 
Întrebată dacă până la Campionatul European de Fotbal din 2020 vor fi finalizate cele trei stadioane, premierul 
Viorica Dăncilă a răspuns: „Se vor face. Aţi văzut că deja sunt trei stadioane care se fac: Dinamo, Rapid şi…”. După 
o pauză de câteva secunde, ea precizat: „Giuleştiul, Dinamo, Rapid şi Giuleşti”, relatează News.ro.  
După ce moderatorul i-a atras atenţia că stadionul echipei Rapid este Giuleştiul, Viorica Dăncilă a spus: „Dinamo, 
Giuleşti şi Arcul de Triumf, cel de rugby. Se fac cele trei stadioane”. 
Este puţin probabil ca stadionul Dinamo să fie gata la timp pentru Europeanul din 2020. Așa spunea, în martie, 
chiar vicepremierul Paul Stănescu, punând întârzierile pe seama chestiunilor de natură juridică. În schimb, 
proiectul pentru stadionul Giulești intră în curând în linie dreaptă, iar pentru Steaua și Arcul de Triumf au fost 
alocați banii, dar mai trebuie găsiţi constructorii. Stadionul Steaua va fi demolat cu totul și ridicat de la zero. 
Stadionul Dinamo este unul dintre cele patru stadioane aflate în programul de modernizare în vederea organizării 
Campionatului European de Fotbal din 2020, alături de Arcul de Triumf, Steaua şi Rapid.  
La finalul anului viitor, inspectorii UEFA vor ajunge în România să vadă ce au reuşit autorităţile noastre să facă la 4 
ani de când ţara noastră a fost selectată să gazduiască meciurile din Euro 2020. 
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Bucureştiul, alături de alte 12 oraşe mari din întreaga lume, a fost selectat să găzduiască trei meciuri din faza 
grupelor şi o altă partidă din optimile Campionatului European 2020. 
 Pe de altă parte, în aceeași emisiune de la România TV, premierul Viorica Dăncilă a explicat de ce a 
pronunţat „douăzeci-douăzeci” atunci când a vorbit despre Campionatul European de fotbal din anul 2020, ea 
susţinând că la Bruxelles se spune „Euro douăzeci-douăzeci”, iar după nouă ani în care a fost europarlamentar 
„este normal să încerci să duci mai departe acest lucru”. 
„Să ştiţi că foarte mulţi au spus că au văzut în acest lucru o greşeală. Gândiţi-vă că eu sunt de nouă ani la 
Bruxelles. La Bruxelles există Orizont douăzeci-douăzeci, Euro douăzeci-douăzeci. Când nouă ani ai vorbit aşa, este 
normal ca acest lucru să încerci să îl duci mai departe. De acum încolo voi zice 2020”, a spus Dăncilă, într-un 
interviu difuzat luni seară de România TV. 
Viorica Dăncilă şi-a atras critici după ce la începutul unei şedinţe de Guvern a vorbit despre modernizarea 
Stadionului Giuleşti în perspectiva CampionatuluI European de fotbal din 2020, an pe care l-a pronunţat 
„douăzeci-douăzeci”.  
Premierul Viorica Dăncilă a mai că aceia care o critică şi spun despre ea că este„marioneta lui Dragnea” caută să 
arunce cu noroi în anumiţi oameni, pentru că „aşa au fost învăţaţi”. 
„Am ajuns la concluzia că trebuie să îi las să vorbească, pentru că nu au alte lucruri legate de guvernare, legate de 
obiective majore, şi caută să arunce cu noroi în anumiţi oameni, pentru că aşa au fost învăţaţi. Eu merg mai 
departe, încerc să ignor aceste lucruri şi de multe ori, când îi văd aşa de înverşunaţi pe lucrurile mărunte, îmi dau 
seama că merg în direcţia bună”, a spus Dăncilă, întrebată despre criticile pe care le primeşte. 
Ea a susţinut că „sunt lucruri care nu trec impasibil" pe lângă ea, dar încearcă să îşi păstreze echilibrul: „Nu pot să 
spun că anumite lucruri trec impasibil pe lângă mine. Nu, sunt anumite lucruri care într-adevăr, nu îmi vine să cred 
că cineva poate gândi aşa ceva. Încerc să îmi păstrez echilibrul, am o datorie şi trebuie să fiu un om echilibrat şi să 
încerc să ignor anumite lucruri”, a mai spus premierul. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Șeful Dacia a răbufnit la adresa Guvernului și îi dă un sfat uriaș Vioricăi Dăncilă: 'Eu în doi ani m-am întâlnit cu 
patru premieri' 
Șeful Dacia a declarat că România încă mai are de lucrat la capitole precum predictibilitate, infrastructură şi edu-
caţie dacă doreşte să atragă noi investitori. Yves Caracatzanis, director general şi preşedinte al CA al Automobile 
Dacia, a subliniat că s-a întâlnit cu toţi cei patru premieri care au fost la Palatul Victoria în ultimii doi ani. 
"Un nou investitor caută un loc pentru extindere, caută competitivitate, infrastructură, predictibilitate şi 
stabilitate, dar şi oameni calificaţi, educaţi şi pregătiţi. Şi mai caută şi un orizont ca în următorii 5-10 ani să aibă de 
unde recruta oameni bine pregătiţi, pentru o eventuală extindere. Este important pentru România să continue să 
lucreze şi să rămână competitivă, să îmbunătăţească infrastructura, predictibilitatea şi educaţia. Educaţia este 
cheia, pornind de la şcolile profesionale, învăţământul dual şi programe de inginerie. Nu putem aştepta totul de la 
autorităţi, dar trebuie să colaborăm cu acestea.“, a spus Yves Caracatzanis, conform Mediafax. 
Antoine Doucerain va prelua de la 1 mai funcţia de director general al Automobile Dacia şi Group Renault 
România de la Caracatzanis, devenind astfel cel de-al cincilea francez ce vine la conducerea uzinei din Mioveni de 
la privatizarea din 1999. Grupul Renault are în România afaceri de peste 5 mld. euro şi reprezintă peste 10% din 
exporturi. 
În timp ce România nu a mai atras nicio nouă investiţie majoră de mai bine de cinci ani de zile, ultima fiind cea a 
Daimler de la Sebeş, de 300 mil. euro, în ultimii doi ani Slovacia a atras noua uzină Jaguar Land Rover de 1,4 mld. 
euro, Ungaria a atras o nouă investiţie a Daimler de 1 mld. euro pentru a dubla uzina din Kecskemét, în timp ce 
Polonia a convins tot Daimler să investească 500 mil. euro într-o uzină de motoare. Dacă în 2016, la plecarea sa de 
la Dacia, Nicolas Maure sublinia faptul că la 100 de ani de la Marea Unire România nu are nicio autostradă care să 
traverseze Carpaţii sau o infrastructură modernă care să "unească“ provinciile istorice, în prezent Caracatzanis a 
subliniat faptul că pe lângă infrastructură trebuie investit şi în învăţământ. Pe de altă parte, în cei doi ani ai man-
datului său, în România doar 15 km de autostradă au fost daţi în folosinţă, iar la autostrada Piteşti-Sibiu tot nu au 
început lucrările. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Viorica Dăncilă a găsit piedica în calea dezvoltării României: 'Sunt legi foarte grele, dar foarte necesare' 
Viorica Dăncilă spune că a identificat motivul pentru care România nu are investiții! În urma discuțiilor cu primarii, 
Dăncilă a ajuns la concluzia că România suferă de investiții din cauza legii investițiilor publice. 
Legea e deja în dezbatere publică, alături de o altă lege mult dorită, cea a parteneriatului public- privat. 
Contestațiile făcute de firmele care pierdeau licitațiile au dus la stoparea multor investiții, s-au plâns primarii la 
premier. 
”Legea achizitiilor publice, din discutiile pe care le-am avut cu autorităţile locale şi autorităţile centrale a fost ca o 
barieră în calea investiţiilor în România. În momentul în care contestaţie după contestaţie întârzia o lucrare cu 3-4 
ani, acest lucru nu poate fi benefic pentru o ţară şi de aceea, pentru noi, ca şi prioritate a fost modificarea legii 
achiziţiilor publice, să preluăm din modele europene, pentru că schimbul de bune practici este de multe ori foarte 
bun... 
Este pusă deja în dezbatere publică şi Legea achiziţiilor publice şi Legea parteneriatului public- privat, tocmai 
pentru a putea dezvolta investiţiile în România şi bineînţeles, cât mai multe investiţii înseamnă mai multe locuri 
de muncă, un nivel de trai mai bun pentru oameni, siguranţa zilei de mâine şi, bineînţeles, investiţii în 
infrastructură, investiţii în diferite domenii care până acum din păcate au fost neglijate în România. 
Am împărţit măsurile din programul de guvernare pe trimestre. Aş vrea să mă raportez acum la trimestrul II. Am 
făcut o justificare, o trecere în revistă a măsurilor realizate în trimestrul I, acum avem propunerile pentru 
trimestrul II, pe care le urmărim foarte atent. Vă vorbeam despre acele foi de parcurs pentru fiecare minister în 
parte. Dintre măsurile de pe trimestrul II importante pentru noi sunt Legea achiziţiilor publice, Legea 
parteneriatului public-privat, pentru că acestea vor fi cele care ne vor ajuta pentru a avea cât mai multe investiţii 
în România. 
Sunt legi foarte grele, dar foarte necesare. Să ştiţi că sunt legi cerute de autorităţile locale. Am avut întâlniri cu 
autorităţile locale, toţi ne spuneau: „Schimbaţi Legea achiziţiilor publice. Avem foarte multe bariere în calea 
dezvoltării comunităţilor locale.” Fiecare primar a venit în faţa cetăţenilor cu un program de guvernare propriu 
pentru comunitatea respectivă. Dacă nu se modifică Legea achiziţiilor publice, mulţi nu se pot încadra în acest 
program. O lucrare nu începe pentru că nu au posibilitatea sau nu au dublarea financiară a lucrării respective, 
proiecţia financiară, ci pentru că există această metodă, contestaţii peste contestaţii, care durează foarte mult 
timp şi poate până la sfârşitul mandatului nu reuşesc să şi ducă la bun sfârşit lucrarea respectivă.”, a spus Dăncilă, 
la România TV, în emisiunea lui Victor Ciutacu. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Cum vrea Viorica Dăncilă vrea să îi readucă în țară pe românii plecați: 'Ei nu mai ştiu realitatea de aici, nu ştiu 
că au crescut salariile' 
PSD vrea să îi readucă în țară pe românii plecați la muncă în străinătate, iar pentru asta le promite salarii decente. 
Prima țintă sunt medicii: salariile au crescut, iar în țară sunt medici care au ajuns să câștige, în aprilie, prima lună 
cu salariile majorate, și 30.000 de lei. 
Viorica Dăncilă e de părere că românii plecați nu știu realitatea din România și că au crescut salariile. 
”Încercăm să creştem salariile, astfel încât să devină atractive în România, să se reîntoarcă acasă. Mai mult, 
încercăm să facem programe pentru Diasporă. Prin ministerul Românilor de Pretutindeni încercăm în acelaşi timp 
să... Sunt foarte mulţi în afară.Eu am lucrat 9 ani la Bruxelles. Sunt oameni care efectiv nu mai ştiu realitatea din 
România. Nu ştiu că au crescut salariile, nu ştiu că avem locuri de muncă, că avem situaţii în care nu avem 
specialişti pentru anumite domenii, că există anumite oportunităţi să-şi deschidă o afacere. Aceste lucruri, să ştiţi 
că de multe ori nu sunt cunoscute în Diasporă şi acest lucru dăunează faptului că sunt mulţi care vor să se întoarcă 
acasă, care au această dorinţă de a reveni în ţară, să-şi deschidă o afacere sau să se angajeze. 
Cred că şi noi trebuie, ca stat, să vorbim despre aceste oportunităţi, să încercăm să informăm cât mai mult, să 
avem o bursă a locurilor de muncă. Într-adevăr, avem pe Eurest locurile de muncă , dar cred că ar trebui să avem 
şi o informare la nivel naţional. Noi, a noastră. Să spunem „uite, avem nevoie în localitatea X de atâţia ingineri...”. 
Poate sunt din persoanele din afară care vor să se întoarcă în ţară şi noi chiar ne dorim acest lucru. 
Nouă ani cât am fost europarlamentar, am vorbit cu foarte mulţi români.Marea majoritate îşi doreau să se 
întoarcă acasă. Şi cred că noi trebuie să creem condiţiile pentru ca aceşti oameni să revină în România. În multe 
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locuri avem deficit de locuri de muncă. De ce acolo unde avem deficit, de ce să lucreze aceşti oameni în altă ţară 
când ar putea să lucreze în propria lor ţară...să vină alături de părinţi, să vină alături de cei care îşi doresc să se 
întoarcă acasă.  Şi cred că putem face acest lucru. În momentul în care vom impulsiona investiţiile în România se 
vor crea noi locuri de muncă. Şi cred că acest lucru poate fi un nou motiv ca să se întoarcă acasă cei care au 
plecat. Salariile medicilor...Salarii mari, sunt în sistemul de stat. Construcţia spitalelor va aduce un nou necesar. 
Nu este uşor, dar vor începe şi construcţiile.”, a spus Dăncilă, într-un interviu la România TV, acordat lui Victor 
Ciutacu. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Viorica Dăncilă îi dă replica lui Klaus Iohannis și arată cifrele economiei: 'Pentru că tot făcea referire că nu am 
făcut nimic şi că merge prost România' 
Klaus Iohannis a criticat Guvernul pentru cifrele economice și pentru că a crescut salariile bazându-se pe 
atragerea de fonduri europene, ceea ce, conform președintelui, nu s-a întâmplat. Numai că premierul Viorica 
Dăncilă spune că are cifrele care îl contrazic. 
În primele 3 luni ale anului, au intrat în țară 4,9 miliarde de lei, adică peste 1,2 miliarde de euro din fonduri 
europene. Șomajul a ajuns la minimul istoric, 3,94%, a spus Dăncilă la România TV, în emisiunea lui Victor Ciutacu. 
”Să vă iau primele luni, pentru că tot domnul preşedinte făcea referire că nu am făcut nimic şi că merge prost 
România, am să vă dau câteva cifre care să vă arate care este realitatea, pentru că dincolo de afirmaţii, realitatea 
este cea care contează. Pe primele două luni ale anului 2017 aveam un plus de 4,8%. Pe primele două luni ale lui 
2018 avem un plus de 7%. –  Mai mult, investițiile, pentru că am vorbit de investiţii. Pe trimestrul I 2017 însumau 
1,7 mld lei. Pe trimestrul I 2018 avem 4,9 mld de lei. 
Fondurile europene, pentru că am văzut o iritare şi pe fondurile europene. Pe trimestrul I 2017 aveam 2,9 mld lei. 
Pe trimestrul I 2018 avem 4,2 mld de lei. 
Exporturile - pe primele 2 luni ale anului 2017: 9,7 mld lei, pe primele 2 luni ale anului 2018 – 10,9 mld lei.  Deci de 
la 9,2% am mers la 11,6%. 
Datoria guvernamentală pentru că toţi spuneau că avem o datorie extraordinar de mare. Datoria guvernamentală 
acum este de 34,2% pe trimestrul 1 2018. Dacă vă uitaţi pe acest grafic, România este una dintre ţările care au cea 
mai mică datorie guvernamentală. Când suntem aici, la coadă, înseamnă că suntem pe drumul cel bun, că avem o 
datorie guvernamentală mult mai mică decât alte state. 
Eu nu doresc să ne împrumutăm. Puterea de cumpărare în primele 3 luni ale anului 2018 a crescut cu 5%. Deci iar 
este un lucru care cred eu că este pozitiv. 
Şomajul în februarie 2017 era de 4,74%, în februarie 2018 este de 3,94%. Este cel mai mic şomaj care s-a 
înregistrat vreodată în România. Şi sigur, întrebarea care se pune este „cum s-a redus?”, pentru că s-a început să 
se investească în România. S-au deschis peste 20 de unităţi care au angajat oameni. 
Sursele acestor date sunt INS, Comisia de Prognoză şi avem şi Eurostatul. Nu putem să venim cu nişte cifre pe care 
să le punem noi pe hârtie. Avem cifre oficiale şi despre tot ceea ce vorbim este certificat de cifrele oficiale. Nu 
putem veni cu cifre pe care să le scoatem noi din buzunar şi să le punem pe o hârtie. Am început să producem în 
România. Investiţii, să vă dau un exemplu: BSH din Germania au făcut investiţii în România, este una dintre 
firmele care au făcut investiţii în România, ceea ce presupune crearea de locuri de muncă, în capacităţi 
productive. 
Avem şi investiţii pe fonduri europene, avem şi fonduri privat şi fonduri din bugetul de stat. Şi pentru că tot am 
vorbit de investiţii, este pentru prima oară când am scos o carte cu investiţii strategice în România, pentru că 
atunci când cineva vrea să investească, noi să putem pune la dispoziţie ce investiţii se pot face în România, unde 
se pot face aceste investiţii, astfel încât să putem avea o proiecţie a ceea ce avem nevoie şi investiţiile să se plieze 
pe ceea ce are nevoie România. Este pentru prima dată când am scos această carte şi asta arată că suntem foarte 
preocupaţi de investiţii în România, tratăm foarte serios această situaţie şi după ce vom avea cele două legi, vom 
trece efectiv la implementarea unor investiţii. 
Atât în discuţiile bilaterale, prin intermediul miniştrilor, prin intermediul ataşaţilor comerciali, şi aici o mică 
paranteză: am cerut evaluarea tuturor ataşaţilor comerciali, să vedem cum s-au implicat, cum au promovat 
România, cum au promovat proiectele din România. Dacă eşti ataşat comercial înseamnă că totuşi trebuie să ai o 
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muncă pentru promovarea ţării tale şi a proiectelor economice. Prin ataşaţii comerciali, prin întâlnirile bilaterale 
pe care le avem vom încerca să rezolvăm şi să implementăm cât mai multe dintre aceste proiecte.  Suntem 
conştienţi de faptul că sunt foarte multe lucruri pe care trebuie să le facem în România, mai ales în ceea ce 
priveşte infrastructura. Multe, v-am spus, se fac şi pe fonduri europene. A existat o întârziere, încercăm să 
recuperăm acea întârziere, dar oamenii nu mai au răbdare. Oamenii vor să vadă că se mişcă ceva, că într-adevăr 
vor putea avea o autostradă pe care să meargă, că vor avea un pod mai bun, o cale ferată, că va începe să se 
construiască în România, ceea ce este un lucru important.  Ei bine, această carte, această carte a investiţiilor 
strategice, a proiectelor pentru investiţii strategice, sunt convinsă că ne va ajuta foarte mult şi după ce vom avea 
aceste două legi vom putea vorbi concret.”, a spus Dăncilă. 
(Sursa: Romania TV) 
 

 Guvernul modifică DECLARAȚIA 112: Ce noutăți vor fi introduse 
Cel mai controversat act din această perioadă se modifică din nou. Este vorba despre Declarația 112. Totul este 
inclus într-un nou proiect de act normativ aflat pe site-ul Ministerului Finanțelor Publice.  
Astfel, formularul 112 prin care angajatorii declară și plătesc impozitului pe salarii și contribuțiile sociale 
obligatorii va fi modificat. 
Potrivit avocat.net, vor fi modificate anexele și instrucțiunile de completare pentru 112 corespunzător cu 
modificările din legislația specifică, după cum urmează: 

 introducerea reținerii la sursă a impozitului pe venit și a contribuțiilor sociale obligatorii, după caz, pentru 
plătitorii de venituri din drepturi de proprietate intelectuală; 

 introducerea reținerii la sursă  a impozitului pe venit și a contribuțiilor sociale obligatorii, după caz, pentru 
plătitorii de venituri realizate în baza contractelor de activitate sportivă, potrivit legii; 

 introducerea reținerii la sursă  a impozitului pe venit și a contribuției de asigurări  sociale de sănătate, 
după caz, pentru plătitorii de venituri realizate în baza contractelor de arendă; 

 introducerea reținerii la sursă a impozitului pe venit și a contribuției de asigurări sociale de sănătate, după 
caz, pentru plătitorii de venituri din asocieri cu persoane juridice contribuabili potrivit titlurilor II şi III sau Legii nr. 
170/2016; 

 introducerea unor prevederi speciale referitoare la  modul de calcul, declarare și plată a contribuțiilor 
sociale de sănătate pentru persoanele fizice care realizează venituri scutite de la plata impozitului pe venit, astfel 
cum sunt prevăzute la art. 60 din Codul fiscal. 

 introducerea unei prevederi speciale privind optiunea distribuirii și plății lunare a sumelor privind 
acordarea de burse private, precum și pentru susținerea unei entități nonprofit/unități de cult reprezentând 2% 
sau 3,5% din impozit, de către plătitorul de venit. 
(Sursa: bugetul.ro) 
 

 Soluția propusă de armată pentru a convinge tinerii să se înscrie în rezerva statului 
Armata nu reuşeşte să îi convingă pe tineri să se înscrie voluntar în rezerva statului. La ultima campanie, abia de s-
au ocupat 10% din locuri. Numărul celor interesaţi a fost mic, iar doar o treime au trecut testele. Acum armata 
propune schimbarea legii în aşa fel încât rezerviştii să fie mai bine plătiţi. Asta ar trebui să crească baza de 
selecţie. 
 Recrutările voluntarilor au mers prost până acum. 2.270 de posturi au fost scoase la consurs de armată. Doar 10 
la sută au fost ocupate. 
Mai exact 239 de voluntari au fost admişi în urma examenelor date. 487 au fost respinşi, nu au trecut testele. 
„S-a datorat în primul rând prevederilor legii. Ele nu erau motivante. O strategie de comunicare destul de 
deficitară”, spune Virgil Bălăceanu. 
Armata cere acum modificarea legii soldaţilor voluntari şi bani mai mulţi, implicit. Proiectul ajuns în Parlament 
prevede, în primul rând, o creştere a salariului voluntarilor, de la 10 la 30 la sută din solda de bază. 
„Dacă la ora actuală 10 la sută pentru un soldat gradat rezervist înseamnă 180 de lei pe lună, asta va însemna 600 
de lei. Dacă pentru un subofiţer însemna 300 de lei, va însemna 900. Dacă pentru un ofţer însemna 350-400 de 
lei, acum se va ajunge la 1000-12000 de lei”, afirmă Virgil Bălăceanu. 
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Potrivit proiectului de modificare a legii, firmele unde lucrează rezerviştii, ca job de bază, vor primi beneficii dacă 
pe timpul antrenamentelor militare nu îşi va concediază angajaţii. 
„Anul acesta armata scoate la concurs 3.700 de locuri. Dintre acestea 2.500 vor fi pentru gradul de soldat 
voluntar”, afirmă Virgil Bălăceanu. 
Militari voluntari în rezervă merg anual în poligoane de instrucţie. Vor fi evaluaţi permanent, inclusiv psihologic. În 
tot acest timp, pot lipsi de la serviciul de bază, motivat. 
Acum armata ar avea nevoie de peste 20 de mii de rezervişti. Ei trebuiesc permanent pregătiţi iar limita de vârstă 
trebuie menţinută astfel încât să fie oricând apţi de luptă. 
În ultimii ani, armata a pierdut aproape 8 mii de militari. 
(Sursa: Digi 24) 
 

 Oierii, nevoiţi să vândă pieile mieilor pe preţuri derizorii. Crescătorii preferă să le arunce 
Cândva căutate pentru haine ori pentru căciuli de blană, pieile mieilor sunt vândute acum pe câţiva bănuţi. Nu 
mai sunt tăbăcării, iar cojoacele nu mai sunt la modă, astfel că cei care au vândut miei de Paşti acum ar da ei bani 
ca cineva să vină să îi scape de pielea rămasă. 
Florin Dragomir, preşedintele Eco Mioriţa Vurpăr, din judeţul Sibiu, a declarat, pentru corespondentul MEDIAFAX, 
că de când nu mai e moda cojoacelor, nimeni nu se mai interesează de pielile mieilor, astfel că preferă să le 
arunce. Nici asta nu e uşor, fiind necesar un contract special pentru ca cineva să vină să preia blănile. 
”Înainte se purtau căciuli de blană de miel, cojoace, erau tăbăcării şi oamenii veneau şi cumpărau pieile de miel 
pentru a le prelucra. Era, în perioada aceea, înainte de Revoluţie şi chiar şi după Revoluţie, o mândrie să ai căciulă 
sau cojoc. Nu oricine şi l-ar fi permis. Acum, nu le mai vrea nimeni. Mai sunt care vin şi le cumpără cu un leu 
pielea, dar pentru asta eu trebuie să le păstrez în anumite condiţii, să le dau cu sare. Dar nici aşa nu rezistă decât 
un an, iar dacă nu vine cineva să le ia într-un an, le arunc. Trebuie să plătesc să vină cineva să le ia, e un contract 
special, nu se aruncă oricum”, a spus Dragomir. 
Nici din lână nu mai fac oierii bani, deşi spun că, totuşi, ”ceva-ceva tot luăm”. 
”A venit şi domnul ministru al Agiculturii, încercăm, dar e greu. Acum vom începe să tundem oile. Vine un turc şi 
cumpără. E subvenţia de un leu pe kilogram şi tot e ceva. Ceva-ceva tot câştigăm. Măcar luăm, nu dăm”, a mai 
spus Dragomir. 
Bani vor mai câştiga oierii la sfârşitul lunii mai, atunci când este programat un nou export de miei în Iran, Irak şi 
Iordania. 
”Avem noroc cu cei din afară, vin din Iran, Irak, Iordania să cumpere miei de la noi. O să dăm la sfârşitul lunii mai 
câteva mii de miei, sperăm noi”, a mai spus preşedintele Eco Mioriţa Vurpăr. 
Mai mulţi oieri, care au în comun peste 15.000 de mioare, s-au reunit în cadrul Asociaţiei Eco Mioriţa şi cresc 
animale pe păşuni neatinse de pesticide. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Un nou exerciţiu IGSU: Sirenele de alarmare a populaţiei vor suna în toată ţara, de la ora 10.00 
Miercuri dimineaţă, de la ora 10.00, va avea loc un nou exerciţiu “Miercurea Alarmelor”, anunţă Inspectoratul 
General pentru Situaţii de Urgenţă (IGSU). 
Sirenele din ţară vor emite semnalul „Prealarmă aeriană”, care are rolul de prevenire a populaţiei civile asupra 
apariţia pericolului. 
IGSU precizează că, în ţara noastră, există trei tipuri de alarme: alarmă la dezastre (5 sunete), prealarmă aeriană 
(3 sunete) şi alarmă aeriană (15 sunete). 
Începând cu luna august a anului trecut, Inspectoratul General pentru Situaţii de Urgenţă (IGSU) desfăşoară în 
prima zi de miercuri din fiecare lună exerciţii de alarmare care sunt destinate testării mijloacelor tehnice existente 
la nivel naţional şi îmbunătăţirii timpului de reacţie al autorităţilor în situaţii speciale de urgenţă. 
"Prin modul de acţionare a mijloacelor tehnice de alarmare există posibilitatea de a crea disconfort în spaţiul 
public, motiv pentru care vă asigurăm că astfel de exerciţii periodice sunt necesare şi benefice", potrivit IGSU. 
(Sursa: Mediafax) 
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 Ministrul Victor Negrescu salută intrarea în vigoare a directivei privind protecția consulară pentru cetățenii 
europeni care locuiesc sau călătoresc în afara UE 
Ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu, salută intrarea în vigoare, la 1 mai 2018, a directivei 
privind măsurile de coordonare și cooperare pentru facilitarea protecției consulare a cetățenilor nereprezentați ai 
Uniunii Europene în țările terțe. 
„Această directivă consolidează drepturile cetăţenilor și acţionează în spiritul solidarităţii, o valoare elementară a 
construcției europene. Milioane de cetăţeni români călătoresc anual sau chiar petrec perioade lungi în străinătate 
şi este important să ştie că pot valorifica apartenenţa ţării noastre la Uniunea Europeană şi că există demersuri 
care pot ajuta la depăşirea multor situaţii nedorite şi neprevăzute. Începând de acum, fiecare român care 
locuieşte sau călătoreşte în afara Uniunii Europene va putea beneficia de protecție din partea autorităților 
consulare ale oricărui stat membru“, a declarat ministrul delegat pentru Afaceri Europene, Victor Negrescu. 
Documentul stabilește când și cum cetățenii Uniunii Europene aflați în situații de dificultate într-un stat terţ au 
dreptul să beneficieze de protecția ambasadelor sau a consulatelor celorlalte state din spaţiul comunitar, dacă 
propria țară nu este reprezentată. 
Alte țări ale Uniunii Europene trebuie să ofere cetățenilor europeni nereprezentați aceeași asistență pe care ar 
oferi-o propriilor resortisanți, cum ar fi: asistență în caz de deces; asistență în caz de accident grav sau boală 
gravă; asistență în caz de arest sau detenție; asistență atunci când un cetățean este victima unei infracțiuni; ajutor 
și repatriere în caz de urgență. Țara de origine a cetățenilor Uniunii Europene va fi consultată întotdeauna de 
către statul din care cetățeanul solicită ajutor și poate, în orice moment, să decidă să aibă grijă de propriii 
cetățeni, chiar și atunci când nu are nicio ambasadă sau niciun consulat în țara în cauză (de exemplu, prin 
furnizarea de informații la telefon, prin contactarea familiei sau a prietenilor sau prin intermediul serviciilor 
consulare online). Cetățeanul poate fi redirecționat de la o ambasadă la alta, deoarece țările Uniunii Europene 
prezente în statul respectiv pot conveni la nivel local cine trebuie să aibă grijă de cine, în vederea asigurării unei 
protecții eficiente pentru cetățenii Uniunii Europene. Solicitanţii pot obține informații cu privire la asistența 
disponibilă și la orice acorduri în vigoare între consulate prin contactarea delegației Uniunii Europene din țara în 
cauză. 
Aproape șapte milioane de cetățeni ai Uniunii Europene călătoresc sau locuiesc în afara spaţiului comunitar, în 
locuri în care propria lor țară nu are o ambasadă sau un consulat. În timpul șederii, aceștia ar putea avea nevoie 
de asistență din partea autorităților consulare, de exemplu, dacă și-au pierdut sau li s-a furat pașaportul, dacă 
sunt victime ale unui accident sau dacă se află în mijlocul unei crize politice care impune evacuarea lor. 
Tratatele Uniunii Europene garantează tuturor cetățenilor din statele membre dreptul la tratament egal în ceea ce 
privește protecția din partea autorităților diplomatice și consulare ale oricărei țări din spaţiul comunitar, când 
călătoresc sau trăiesc în afara Uniunii și statul lor de origine nu este reprezentat (a se vedea articolul 20 alineatul 
(2) litera (c) și articolul 23 din Tratatul privind funcționarea Uniunii Europene precum și articolul 46 din Carta 
Drepturilor Fundamentale a Uniunii Europene). În conformitate cu regimul juridic anterior, țările Uniunii 
Europene trebuiau să stabilească între ele normele necesare. 
Directiva (UE) 2015/637 a Consiliului abrogă Decizia 95/553/CE începând cu 1 mai 2018, obiectivul fiind acela de a 
facilita în continuare cooperarea și coordonarea dintre autoritățile consulare și de a consolida dreptul cetățenilor 
europeni la protecție consulară. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Românii răniţi în atacul din Afganistan. Unul dintre militari, internat într-un spital din Germania. Care este 
starea celorlalte şapte victime 
Unul dintre militarii români răniţi luni în urma atacului din Afganistan a fost transportat la un spital din Germania 
pentru investigaţii medicale suplimentare, starea lui fiind una bună, a anunţat marţi MApN. Ceilalţi şapte militari 
răniţi au fost deja externaţi. 
 “Plutonierul major Ionescu Marius Valentin, rănit în Afganistan împreună cu alţi şapte colegi, a fost transportat 
astăzi, 1 mai , la Centrul Medical Regional din Landstuhl, Germania, pentru investigaţii medicale suplimentare şi 
tratament de specialitate, starea lui de sănătate fiind stabilă. Valentin Ionescu a suferit răni la membrul superior 
drept, fiind internat, iniţial , la spitalul militar din Kandahar”, au precizat reprezentanţii Ministerului Apărării, 
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printr-un comunicat de presă . Sursă citată a mai explicat că ceilalţi şapte militari din Batalionul 30 Protecţia Forţei 
"Vulturii Carpaţilor", răniţi şi ei în incidentul de luni, au fost externaţi, s-au întors în campusul batalionului 
românesc, unde rămân sub supravegherea echipei medicale a detaşamentului. 
Precizările vin dupa ce opt militari din Batalionul 30 Protecţia Forţei "Vulturii Carpaţilor" din Câmpulung Muscel 
au fost răniţi luni, în Afganistan, după ce au fost prinşi într-un atac cu maşină capcană. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Vești bune de la Bruxelles: 'România va fi în continuare favorizată de Politica Agricolă Comună și după 2020' 
”România va fi în continuare favorizată de Politica Agricolă Comună și după 2020. Fermierii mici și mijlocii vor fi 
favorizați, dar va trebui să găsim variante pentru susținerea în continuare a marilor fermieri ” – Gabriela Zoană, 
vicepreședinte al Comisiei pentru Agricultură și Dezvoltare Rurală din Parlamentul European 
Mâine, 2 Mai 2018, este planificată prezentarea de către Comisia Europeană a variantei de buget propuse pentru 
perioada de după 2020, umbrelă sub care va fi și bugetul viitoarei Politici Agricole Comune, iar în data de 30 Mai 
la Strasbourg vor fi prezentate propunerile de reformă. 
Discuțiile purtate la nivel european premergător acestui moment lăsaseră loc unor speculații în ceea ce privește 
bugetul PAC, un buget care la acest moment reprezintă aprox. 38% din bugetul total al Uniunii Europene. Nu au 
fost puține voci care au susținut tăierea drastică a fondurilor alocate acestui buget, iar cel mai dur scenariu 
prezentat inițial de Comisia Europeană prevedea o scădere chiar și cu 30% a fondurilor alocate PAC 2020. 
În acest context, europarlamentarul Gabriela Zoană, în calitate de vicepreședinte al Comisiei pentru Agricultură și 
Dezvoltare Rurală din Parlamentul European (Comisia AGRI), a depus și depune în continuare eforturi susținute 
pentru ca România, ca țară în care agricultura deține o pondere însemnată în ecuația economiei naționale, să nu 
aibă de suferit; în cadrul acestor demersuri, europarlamentarul român a avut în luna martie o întâlnire cu Antonio 
Tajani, președintele Parlamentului European, căruia i-a prezentat poziția României în cadrul negocierilor care 
urmau să aibă loc și i-a solicitat ca viitoarea politică agricolă comună să țină cont de specificitatea agriculturii 
românești. Comisarul european pentru agricultură Phil Hogan a avut mai multe discuții cu europarlamentarul 
Gabriela Zoană, toate vizând poziția României pentru viitoarea politică agricolă comună. 
Negocierile se îndreaptă în acest moment către 3 direcții principale și este extrem de probabil ca mâine, 2 Mai 
2018, Comisia Europeană să prezinte următoarele principii pe care va fi construit bugetul PAC 2020: 
Sprijinirea micilor fermieri și a tinerilor fermieri și limitarea plăților directe la 60.000 Euro/beneficiar/an. 
Comisia Europeană are în vedere o limitare a plăților directe către toți fermierii la suma de 60.000 
Euro/beneficiar/an. Acesta este un scenariu care NU va afecta fermierii de mărime medie și mijlocie dar va afecta 
marile exploatări agricole. 
În plus, micii fermieri vor fi considerați prioritari și vor fi sprijiniți printr-un mecanism care este gândit ca fiind 
complementar actualului sistem, inclusiv prin suport european și național oferit pentru a înțelege și aplica 
managementul riscului în agricultură, în ceea ce privește producția și desfacerea produselor agricole. 
În România ponderea o dețin micii fermieri, acesta fiind un motiv pentru care în acest scenariu va exista un 
impact mai redus în țara noastră față de alte țări europene, cu o agricultură mai dezvoltată și mai tehnologizată. 
Cu toate acestea, în viziunea eurodeputatului Gabriela Zoană trebuie projejați și cei cei care dețin mari exploatări 
agricole, context în care trebuie gândit un mecanism prin care fondurile europene să fie direcționate și către marii 
fermieri, peste acel plafon gândit de Comisia Europeană pentru plățile directe. În acest fel s-ar putea proteja atât 
producția agricolă, cât și veniturile din exporturile agricole, menținându-se competitivitatea României pe plan 
extern. În contextul în care majoritatea statelor membre vor fi în favoarea plafonării, eurodeputatul Gabriela 
Zoană consideră că ceea ce ar putea să obțină România este o plafonare voluntară, lăsarea la latitudinea statelor 
membre să decidă asupra plafonării. 
Existența a 9 principii de bază a viitoarei PAC. 
Sprijinirea fermelor și exploatărilor agricole viabile pentru creșterea securității alimentare în Uniunea Europeană. 
Creșterea competitivității și a orientării producției pe nevoile pieței de desfacere. 
Îmbunătățirea poziției fermierilor în cadrul lanțului alimentar. 
Creșterea contribuției agriculturii la îmbunătățirea condițiilor climatice. 
Promovarea dezvoltării sustenabile și managementul eficient al resurselor naturale. 
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Conservarea naturii și conservarea peisagistică. 
Atragerea tinerilor către sectorul agricol. 
Creșterea numărului locurilor de muncă în agricultură, a incluziunii sociale și dezvoltarea economică a zonelor 
rurale dependente de agricultură. 
Satisfacerea nevoilor și așteptărilor societății în ceea ce privește alimentația. 
Identificarea variantei optime de ajustare a contribuțiilor sau reducerea fondurilor către alte sectoare pentru a nu 
exista tăieri semnificative ale bugetului viitoarei PAC. 
În ceea ce privește negocierea pe viitoarea propunere bugetară, la momentul acesta există 2 direcții de negociere 
ca urmare a Brexit-ului: diminuarea bugetului sau mărirea contribuției statelor membre. 
Franța, Italia și Germania au căzut de acord să se mărească procentual contribuția statelor membre, astfel încât să 
nu existe reduceri ale bugetului PAC, însă țările nordice, mai puțin interesate de acest sector, se opun 
deocamdată. Discuțiile se poartă în contextul în care Brexit a diminuat bugetul UE cu peste 12 miliarde Euro, iar 
prioritățile Comisiei sunt securitatea, migrația și apărarea. 
În acest moment există două mari curente de opinii: Comisia Europeană gândește un scenariu în care statele 
membre să își mărească procentual contribuția la bugetul Uniunii cu 0,1%, scenariu în care PAC și politica de 
coeziune vor suporta reduceri ale bugetului cu 5-6% (un procent oricum mult mai redus decât acel scenariu de 
tăiere cu 30% a fondurilor). Al doilea curent de opinie vine de la Parlamentul European – un scenariu în care 
contribuția statelor membre să se mărească cu 0,3-0,4%, dar să nu existe tăieri ale fondurilor destinate 
agriculturii. Desigur, negocierile între statele membre, Parlament și Comisie vor stabili cuantumul exact al acestor 
propuneri. 
Vicepreședintele Comisiei pentru Agricultură și Dezvoltare Rurală din Parlamentul European, Gabriela Zoană a 
susținut și susține în continuare poziția României la Bruxelles, menținerea bugetului PAC la același nivel și 
susținerea sistemului plăților directe, fără plafonare, iar dacă va fi impusă prin decizia majoritară plafonarea, 
aceasta să fie lasată la dispoziția statelor membre / plafonarea voluntară. 
În cadrul discuției cu Antonio Tajani, Gabriela Zoană a punctat necesitatea menținerii bugetului PAC: 
”După cum știți, domnule președinte, România deține una dintre cele mai mari suprafețe agricole din Uniunea 
Europeană. Menținerea PAC este extrem de importantă pentru a susține producția la nivelul Europei, pentru a o 
valorifica și pentru a limita, pe cât posibil, importurile din afara Uniunii Europene. Vă solicit, pe această cale, 
sprijinul pentru menținerea bugetului PAC și al celor 2 piloni, pentru menținerea plăților directe fără cofinanțare 
națională și pentru continuarea plăților SAPS. Pentru România este importantă reducerea decalajelor între 
fermierii din diferitele state membre”. 
România trebuie să își apere punctul de vedere care a rezultat în urma Consultărilor Naționale pe tema viitoarei 
Politici Agricole Comune în cadrul negocierilor dure care urmează, iar Gabriela Zoană, în calitate de vicepreședinte 
AGRI, comisie care va fi în prim planul negocierilor bugetului viitoarei PAC, va juca un rol extrem de important. 
(Sursa: stiripesurse.ro) 
 

 Reacţie vehementă din partea UE, după ce preşedintele SUA a prelungit doar cu o lună excepţia de la taxele 
impuse importurilor de oţel şi aluminiu: Incertitudinea afectează companiile 
Uniunea Europeană trebuie să fie exceptată permanent de la taxele vamale speciale impuse de Administraţia SUA 
la importurile de oţel şi aluminiu, solicită Comisia Europeană, avertizând că "incertitudinea" generată de măsurile 
preşedintelui Donald Trump afectează companiile europene. 
Preşedintele Donald Trump a invocat prevederile unei legi comerciale din anul 1962 pentru a impune taxe vamale 
suplimentare la importurile de oţel şi aluminiu, pentru protejarea producătorilor americani. Casa Albă a anunţat 
luni prelungirea până la 1 iunie a excepţiilor temporare de la aceste taxe în relaţia cu Uniunea Europeană, Canada 
şi Mexicul. Au fost semnate acorduri permanente de exceptare cu Argentina, Australia şi Brazilia. 
"Comisia Europeană a luat act de hotărârea Statelor Unite de a prelungi exceptarea de la taxele la importurile de 
oţel şi aluminiu pentru o perioadă scurtă, până la 1 iunie 2018", se arată într-un comunicat postat pe site-ul 
instituţiei. 
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"Decizia SUA prelungeşte incertitudinea pieţelor, situaţie care afectează deja procesul decizional în mediile de 
afaceri. Uniunea Europeană trebuie să fie exceptată permanent şi total de la aceste măsuri, întrucât nu pot fi 
justificate prin raţiuni de securitate naţională", atrage atenţia Comisia Europeană. 
"Volumul excesiv în sectoarele oţelului şi aluminiului nu provine din Uniunea Europeană. Dimpotrivă, UE a iniţiat 
contacte, în ultimele luni, la toate nivelurile posibile, cu SUA şi alţi parteneri, pentru a găsi o soluţie la această 
problemă", subliniază Executivul UE. 
"De asemenea, UE a semnalat în mod consistent intenţia de a discuta despre actualele probleme de acces pe pieţe 
de interes pentru ambele părţi, dar a transmis foarte clar şi că, în calitatea de partener şi prieten de mult timp al 
SUA, nu va negocia sub ameninţări. Orice viitor program transatlantic de cooperare trebuie să fie echilibrat şi 
reciproc benefic",insistă Comisia Europeană. 
(Sursa: Mediafax) 
 

 Sfârşitul erei diesel! Cea mai mare fabrică de automobile de acest tip din Germania începe înlocuirea 
maşinilor 
Volkswagen va începe, din 1 mai, achiziţionarea şi înlocuirea automobilelor diesel noi sau aproape noi, din oraşele 
germane care interzic maşinilor diesel pentru a reduce poluarea, relatează BBC. 
În momentul de faţă, numai autovehiculele achiziţionate după luna aprilie vor fi eligibile în program. Singura 
menţiune venită din partea companiei este obligativitatea clienţilor de a cumpăra un alt autovehicul de la acelaşi 
dealer. 
Volkswagen va aplica această măsură numai în Germania, dar, în cazul în care interzicerea motoarelor diesel se va 
extinde şi în alte ţări, compania ar putea aplica dispoziţia şi în afara graniţelor. 
Gigantul auto şi-a extins, de asemenea, o schemă de eliminare a maşinilor diesel mai vechi, până în vară. Schema 
este asemănătoare cu cea a altor producători de automobile din Germania şi oferă bonusuri clienţilor care 
comercializează autovehicule diesel. Prin această acţiune, Volkswagen spune că a recuperat din august anul trecut 
şi până acum aproximativ 120.000 de vehicule diesel vechi. 
(Sursa: Mediafax) 
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